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(открытое внеклассное мероприятие)
Учитель английского языка 

Исмагилова Н.Г.

1. Презентация «COLUMBUS DAY»
2. Спектакль “Суд над Колумбом”

Cast: Columbus, Judge, Indian, An American citizen, An English citizen, Lawyer, Two prisoners, Jury (The spectators will act), Leader. 

Leader: Pleased to meet you, dear friends! Today we are going to celebrate Columbus Day. Some people say that it is not important, but there’ also another opinion. Can you imagine the world without Hollywood, Mc Donalds and Microsoft? If you can’t, you should study the history of America. Do you know the man who went there first? What was his name?

(The spectators answer.)

Leader: Right, it was Christopher Columbus. Would you like to listen to his story? OK, here you are.
(Short report on Christopher Columbus’ life)
Leader: We have a special guest today! Christopher Columbus!!! (He enters.) How lucky we are!

Columbus: Buenos dias! (Two prisoners come in.)

Prisoners: Mr. Christopher Columbus, we have come to arrest you. You have the right to remain silent. Anything you do say may be use against you in a court of law. 

Leader: Guys, what are you going to do?

Prisoners: Take him to prison.

Leader: Don’t you know that before that there should be a trial. 
Prisoners: Of course we do.

(The judge and the lawyer come in.)

Judge: I am going to start the trial! But where is the jury?

Lawyer: I believe they are here, Your Honour. (Point the spectators.)

Judge: OK. Ladies and gentlemen! Listen to my instructions, please. By the end of the process you should have made up your mind and given a decision as to whether Mr. Columbus is guilty or innocent. Listen to what will be said very attentively. You may be seated. (Everybody sits down except prisoners.)   Mr. Christopher Columbus, you have been charged on three separate accounts. The first witness! (The Indian enters.)

Indian: I promise to tell the truth, the whole truth and nothing but the truth. Before Columbus came to America, Indians were the only people living there. We had our own culture and religion, customs and traditions. Once we saw the big boats sailing nearer and nearer to our land. There were many white people on board the ships. We welcomed them as we thought they were Gods. The white people seemed to be kind and friendly. After all it turned out that they just need our gold. We Indians gave them enough, but they wanted more and more. At last the Spanish soldiers took all Indian gold, lives, souls. They killed the most of us. Those who survived became slaves. We lost everything: freedom, lives and our culture. I think Christopher Columbus is guilty as it was he who found the way to America and helped to ruin Indian culture and kill almost all the Indians. That’s all, Your Honour.
Judge: Thank you. Take your sit, please. Mr. Columbus, you’re also charged with harming the health of people all over the world. The second witness! (The American comes in.)

American: I believe Mr. Columbus should be punished because after his discovering America coffee and tobacco were brought to Europe. Millions of people began to smoke. Smoking caused diseases which lead to death. Nowadays many people can’t live without cigarettes and smoking kill them slowly. If Mr. Columbus had not discovered the way to the new land, people would never have smoked and ruined their health. 
Judge: Is that all? 

 American: Yes, Your Honour.
Judge: Then sit down, please. Mr. Columbus, you are also charged with corrupting the English language. The third witness! (The Englishman enters.)

English: As Mr. Columbus discovered the new continent, lots of English, French and Spanish citizens moved to America to find happiness. This led to a mixture of cultures, customs and languages. American English appeared in this way. I would say the language has been completely spoiled. For us, British people, it’s difficult to understand. If Mr. Columbus had not discovered the way to the new land, people would never have invented such a language, Your Honour.

Judge: Thank you Professor. You may sit down. Mr. Columbus, how do you plead?
Columbus: My lawyer will explain everything, Your Honour.

Judge: Oh, will you?

Lawyer: I will. I insist that Mr. Columbus is not guilty. Firstly, he has been charged with crimes against Indian tribes. But, dear ladies and gentlemen, it was the Spanish soldiers who killed the Indians, not Christopher Columbus. Secondly, he was not responsible for other people smoking. Tobacco is brought by the English in the 17th century when America became an English colony. Besides, each person has a choice to smoke or not to smoke. Nobody can make you smoke if don’t want to. Thirdly, it was not Christopher Columbus, who corrupted English language. Do you not remember that he was born in Italy, lived in Portugal and worked in Spain?  He didn’t even speak English! How could he spoil it? I have named all the reasons why he cannot be punished, Your Honour.
Judge: Thank you. But what will the Jury say to this?

Leader: please give your points of view, ladies and gentlemen. (The spectators do so.) What is your decision, Your Honour?

Judge: I think that the words of the lawyer and the jury are quite reasonable. So Mr. Christopher Columbus is not guilty. He is INNOCENT!
Leader: Congratulations!
PRESENTATION

Although the Vikings travelled to North America more than 900 years ago, it was Christopher Columbus' good luck in 1492 that whipped Europe into a frenzy.  Queen Isabella and King Ferdinand, the Spanish Monarchs whom funded Columbus' exploration, were the first to realize the potential wealth of the New World. Spain became the richest and most powerful nation in the world. 

On August 2, 1492, Columbus set sail in search of the East Indies. Columbus and 90 crewmen boarded the three ships that were to make the first voyage to the New World, the Niña, Pinta, and the flagship, Santa Maria.
On October 12, 1492, Columbus first saw the islands of the new world, landing in the Bahamas. Later in the month, he would sail to Cuba, and to Hispaniola (now Haiti). He thought he had reached the East Indies, the islands off Southeast Asia. 
Contrary to popular belief, most educated individuals in the 15th century, and especially sailors, already knew that the earth was round. What was not realized by Columbus, however, was just how big a globe it was. Columbus seriously underestimated the size of the  planet.
When Admiral Christopher Columbus discovered the beautiful island of Hispaniola, it was inhabited by the Taino Indians. His ship, the Santa Maria, ran aground on a coral reef near what is now the border of Haiti and The Dominican Republic on Christmas Eve of 1492. 
On 20 May 1506, at about age 55, Columbus died in Valladolid, fairly wealthy from the gold his men had accumulated in Hispaniola. At his death, he was still convinced that his journeys had been along the east coast of Asia. 

Columbus's remains were first interred in Seville (southern Spain) by the will of his son Diego, who had been governor of Hispaniola.
In 1542 the remains were transferred to Santo Domingo, in eastern Hispaniola. In 1795 the French took over Hispaniola, and the remains were moved to Havana, Cuba. 
After Cuba became independent following the Spanish-American War in 1898, the remains were moved back to Spain, to the Cathedral of Seville, where they were placed on an elaborate catafalque. 
However, a lead box bearing an inscription identifying "Don Christopher Columbus" and containing bone fragments was discovered at Santo Domingo in 1877.
 The location of the Dominican remains is in "the Columbus Lighthouse" or Faro a Colón which is in Santo Domingo, Dominican Republic. 

At the east end is the first cathedral in America, "Santa María la Menor." Earthquakes and hurricanes have not destroyed this massive monument. Columbus loved this island of Hispañola so much he wanted to be buried here. His remains were brought from Spain and buried in the Cathedral.. 

The mausoleum was moved to the Columbus Lighthouse in 1992. This huge building was built in the shape of a cross. It shines a light into the sky in the shape of a cross to celebrate the fifth centenary of Columbus' arrival in America. 

Слова песни Christopher Columbus (Song Lyrics)

Once upon a time I had this idea

That the world was round like me

So I asked the queen for three fine ships

To sail across the sea

Traveling with hoodlums as my crewman

Made me quite a little scared

Luckily I found that in the new world

Somebody was already there

I wasn't very sure just what to call them

See the funny clothes they wear

So I called them Indians

'Cause I knew they were already there
. 

Christopher Columbus (1451 – 1505 (1506?)) 

Columbus, the son of a wool merchant and weaver, was born in Genoa, Italy and went to sea at the age of 14. Following a shipwreck off the coast of Portugal in 1470, he swam ashore and settled in that country. 

Between 1477 and 1482 Columbus made merchant voyages as far away as Iceland and Guinea. But in 1484, his "Enterprise of the Indies" idea fell on deaf ears when he presented it to King John of Portugal. Shortly thereafter, he moved to Spain, where King Ferdinand and Queen Isabella became more interested in his adventuresome ideas. 

To the New World 
On August 2, 1492, Columbus set sail in search of the East Indies. The voyage was financed by Ferdinand and Isabella by making the city of Palos pay back a debt to the crown by providing two of the ships, and by getting Italian financial backing for part of the expenses. The crown had to put up very little money from the treasury.

Columbus and 90 crewmen boarded the three ships that were to make the first voyage to the New World, the Niña, Pinta, and the flagship, Santa Maria. On October 12, 1492, Columbus first saw the islands of the new world, landing in the Bahamas. Later in the month, he would sail to Cuba, and to Hispaniola (now Haiti). He thought he had reached the East Indies, the islands off Southeast Asia. 

Contrary to popular belief, most educated individuals in the 15th century, and especially sailors, already knew that the earth was round. What was not realized by Columbus, however, was just how big a globe it was. Columbus seriously underestimated the size of the planet. 

Columbus made three more voyages to the lands of Hispaniola, Dominica, Trinidad, Venezuela, Mexico, Honduras and Panama. 
Columbus's remains were first interred at Valladolid, then at the monastery of La Cartuja in Seville (southern Spain) by the will of his son Diego, who had been governor of Hispaniola. In 1542 the remains were transferred to Santo Domingo, in eastern Hispaniola. In 1795 the French took over Hispaniola, and the remains were moved to Havana, Cuba. After Cuba became independent following the Spanish-American War in 1898, the remains were moved back to Spain, to the Cathedral of Seville,[38] where they were placed on an elaborate catafalque.

However, a lead box bearing an inscription identifying "Don Christopher Columbus" and containing bone fragments and a bullet was discovered at Santo Domingo in 1877

To lay to rest claims that the wrong relics had been moved to Havana and that Columbus's remains had been left buried in the cathedral at Santo Domingo, DNA samples were taken in June 2003 (History Today August 2003). The results are not conclusive. Initial observations suggested that the bones did not appear to belong to somebody with the physique or age at death associated with Columbus.[39] DNA extraction proved difficult; only a few limited fragments of mitochondrial DNA could be isolated. However, such as they are, these do appear to match corresponding DNA from Columbus's brother, giving support to the idea that the two had the same mother and that the body therefore may be that of Columbus.[40][41] The authorities in Santo Domingo have not allowed the remains there to be exhumed, so it is unknown if any of those remains could be from Columbus's body. The location of the Dominican remains is in "the Colombus Lighthouse" or Faro a Colón which is in Santo Domingo, Dominican Republic.

Christopher Columbus (c. 1451 – 20 May 1506) was a navigator, colonizer, and explorer whose voyages across the Atlantic Ocean led to general European awareness of the American continents in the Western Hemisphere. With his four voyages of exploration and several attempts at establishing a settlement on the island of Hispaniola, all funded by Isabella I of Castile, he initiated the process of Spanish colonization which foreshadowed general European colonization of the "New World".
though not the first to reach the Americas from Europe—he was preceded by at least one other group, the Norse, led by Leif Ericson, who built a temporary settlement 500 years earlier at L'Anse aux Meadows[1]— Columbus initiated widespread contact between Europeans and indigenous Americans.

The term "pre-Columbian" is usually used to refer to the peoples and cultures of the Americas before the arrival of Columbus and his European successors.

The name Christopher Columbus is the Anglicisation of the Latin Christophorus Columbus. The original name in 15th century Genoese language was Christoffa[2] Corombo[3] (pronounced [kriˈʃtɔffa kuˈɹuŋbu]). The name is rendered in modern Italian as Cristoforo Colombo, in Portuguese as Cristóvão Colombo (formerly Christovam Colom), in Catalan as Cristòfor Colom, and in Spanish as Cristóbal Colón.

The anniversary of Columbus's 1492 landing in the Americas is usually observed as Columbus Day on October 12 in Spain and throughout the Americas, except Canada. In the United States it is observed annually on the second Monday in October.Contents [hide]

Early life

Main article: Origin theories of Christopher Columbus

It is commonly, although not universally, believed that Christopher Columbus was born between 25 August and 31 October 1451 in Genoa, part of modern Italy.[4] His father was Domenico Colombo, a middle-class wool weaver, who later also had a cheese stand where Christopher was a helper, working both in Genoa and Savona. His mother was Susanna Fontanarossa. Bartolomeo, Giovanni Pellegrino and Giacomo were his brothers. Bartolomeo worked in a cartography workshop in Lisbon for at least part of his adulthood.[5]

Columbus never wrote in his native language, but it may be assumed this was the Genoese variety of Ligurian. In one of his writings, Columbus claims to have gone to the sea at the age of 10. In 1470 the Columbus family moved to Savona, where Domenico took over a tavern. In the same year, Columbus was on a Genoese ship hired in the service of René I of Anjou to support his attempt to conquer the Kingdom of Naples.

In 1473 Columbus began his apprenticeship as business agent for the important Centurione, Di Negro and Spinola families of Genoa. Later he allegedly made a trip to Chios, a Genoese colony in the Aegean Sea. In May 1476, he took part in an armed convoy sent by Genoa to carry a valuable cargo to northern Europe. He docked in Bristol, England; Galway, Ireland and was possibly in Iceland in 1477. In 1479 Columbus reached his brother Bartolomeo in Lisbon, keeping on trading for the Centurione family. He married Filipa Moniz Perestrello, daughter of the Porto Santo governor, the Portuguese nobleman of Genoese origin Bartolomeu Perestrello. In 1479 or 1480, his son Diego was born. Some records report that Felipa died in 1485. It is also speculated that Columbus may have simply left his first wife. In either case Columbus found a mistress in Spain in 1487, a 20-year-old orphan named Beatriz Enriquez de Arana.[6]

Europe had long enjoyed a safe land passage to China and India— sources of valued goods such as silk, spices, and opiates— under the hegemony of the Mongol Empire (the Pax Mongolica, or Mongol peace). With the Fall of Constantinople to the Ottoman Turks in 1453, the land route to Asia became more difficult. In response to this the Columbus brothers had, by the 1480s, developed a plan to travel to the Indies, then construed roughly as all of south and east Asia, by sailing directly west across the "Ocean Sea," i.e., the Atlantic.

Washington Irving's 1828 biography of Columbus popularized the idea that Columbus had difficulty obtaining support for his plan because Europeans thought the Earth was flat.[8] In fact, the primitive maritime navigation of the time relied on the stars and the curvature of the spherical Earth. The knowledge that the Earth was spherical was widespread, and the means of calculating its diameter using an astrolabe was known to both scholars and navigators.[9] A spherical Earth had been the general opinion of Ancient Greek science, and this view continued through the Middle Ages (for example, Bede mentions it in The Reckoning of Time). In fact Eratosthenes had measured the diameter of the Earth with good precision in the second century BC.[10] Where Columbus did differ from the generally accepted view of his time is his (incorrect) arguments that assumed a significantly smaller diameter for the Earth, claiming that Asia could be easily reached by sailing west across the Atlantic. Most scholars accepted Ptolemy's correct assessment that the terrestrial landmass (for Europeans of the time, comprising Eurasia and Africa) occupied 180 degrees of the terrestrial sphere, and dismissed Columbus's claim that the Earth was much smaller, and that Asia was only a few thousand nautical miles to the west of Europe. Columbus's error was put down to his lack of experience in navigation at sea.[11]

Columbus believed the (incorrect) calculations of Marinus of Tyre, putting the landmass at 225 degrees, leaving only 135 degrees of water. Moreover, Columbus believed that one degree represented a shorter distance on the Earth's surface than was actually the case. Finally, he read maps as if the distances were calculated in Italian miles (1,238 meters). Accepting the length of a degree to be 56⅔ miles, from the writings of Alfraganus, he therefore calculated the circumference of the Earth as 25,255 kilometers at most, and the distance from the Canary Islands to Japan as 3,000 Italian miles (3,700 km, or 2,300 statute miles). Columbus did not realize Alfraganus used the much longer Arabic mile (about 1,830 m).

Columbus's notes in Latin edition of The Travels of Marco Polo

The true circumference of the Earth is about 40,000 km (25,000 mi), a figure established by Eratosthenes in the second century BC,[10] and the distance from the Canary Islands to Japan 19,600 km (12,200 mi). No ship that was readily available in the 15th century could carry enough food and fresh water for such a journey. Most European sailors and navigators concluded, probably correctly, that sailors undertaking a westward voyage from Europe to Asia non-stop would die of thirst or starvation long before reaching their destination. Catholic Monarchs, however, having completed an expensive war in the Iberian Peninsula, were desperate for a competitive edge over other European countries in trade with the East Indies. Columbus promised such an advantage.

While Columbus's calculations underestimated the circumference of the Earth and the distance from the Canary Islands to Japan by the standards of his peers as well as in fact, Europeans generally assumed that the aquatic expanse between Europe and Asia was uninterrupted.[citation needed]

There was a further element of key importance in the plans of Columbus, a closely held fact discovered, or otherwise learned, by Columbus: the trade winds. A brisk wind from the east, commonly called an "easterly", propelled Santa María, La Niña, and La Pinta for five weeks from the Canaries. To return to Spain eastward against this prevailing wind would have required several months of an arduous sailing technique, called beating, during which food and drinkable water would have been utterly exhausted. Columbus returned home by following prevailing winds northeastward from the southern zone of the North Atlantic to the middle latitudes of the North Atlantic, where prevailing winds are eastward (westerly) to the coastlines of Western Europe, where the winds curve southward towards the Iberian Peninsula.[12] In fact, Columbus was wrong about degrees of longitude to be traversed and wrong about distance per degree, but he was right about a more vital fact: how to use the North Atlantic's great circular wind pattern, clockwise in direction, to get home.[13][14]

Funding campaign

In 1485, Columbus presented his plans to John II, King of Portugal. He proposed the king equip three sturdy ships and grant Columbus one year's time to sail out into the Atlantic, search for a western route to the Orient, and return. Columbus also requested he be made "Great Admiral of the Ocean", appointed governor of any and all lands he discovered, and given one-tenth of all revenue from those lands. The king submitted the proposal to his experts, who rejected it. It was their considered opinion that Columbus's estimation of a travel distance of 2,400 miles (3,860 km) was, in fact, far too short.[11]

Arms of Columbus

In 1488 Columbus appealed to the court of Portugal once again, and once again John invited him to an audience. It also proved unsuccessful, in part because not long afterwards Bartholomeu Dias returned to Portugal following a successful rounding of the southern tip of Africa. With an eastern sea route now under its control, Portugal was no longer interested in trailblazing a western route to Asia.

Columbus travelled from Portugal to both Genoa and Venice, but he received encouragement from neither. Previously he had his brother sound out Henry VII of England, to see if the English monarch might not be more amenable to Columbus's proposal. After much carefully considered hesitation Henry's invitation came, too late. Columbus had already committed himself to Spain.

Columbus and Queen Isabella. Detail of the Columbus monument in Madrid (1885).

He had sought an audience from the monarchs Ferdinand II of Aragon and Isabella I of Castile, who had united many kingdoms in the Iberian Peninsula by marrying, and were ruling together. On 1 May 1486, permission having been granted, Columbus presented his plans to Queen Isabella, who, in turn, referred it to a committee. After the passing of much time, these savants of Spain, like their counterparts in Portugal, reported back that Columbus had judged the distance to Asia much too short. They pronounced the idea impractical, and advised their Royal Highnesses to pass on the proposed venture.

However, to keep Columbus from taking his ideas elsewhere, and perhaps to keep their options open, the Catholic Monarchs gave him an annual allowance of 12,000 maravedis and in 1489 furnished him with a letter ordering all cities and towns under their domain to provide him food and lodging at no cost.[15]

After continually lobbying at the Spanish court and two years of negotiations, he finally had success in 1492. Ferdinand and Isabella had just conquered Granada, the last Muslim stronghold on the Iberian peninsula, and they received Columbus in Córdoba, in the Alcázar castle. Isabella turned Columbus down on the advice of her confessor, and he was leaving town by mule in despair, when Ferdinand intervened. Isabella then sent a royal guard to fetch him and Ferdinand later claimed credit for being "the principal cause why those islands were discovered".

About half of the financing was to come from private Italian investors, whom Columbus had already lined up. Financially broke after the Granada campaign, the monarchs left it to the royal treasurer to shift funds among various royal accounts on behalf of the enterprise. Columbus was to be made "Admiral of the Seas" and would receive a portion of all profits. The terms were unusually generous, but as his son later wrote, the monarchs did not really expect him to return.

According to the contract that Columbus made with King Ferdinand and Queen Isabella, if Columbus discovered any new islands or mainland, he would receive many high rewards. In terms of power, he would be given the rank of Admiral of the Ocean Sea and appointed Viceroy and Governor of all the new lands. He had the right to nominate three persons, from whom the sovereigns would choose one, for any office in the new lands. He would be entitled to 10% of all the revenues from the new lands in perpetuity; this part was denied to him in the contract, although it was one of his demands. Additionally, he would also have the option of buying one-eighth interest in any commercial venture with the new lands and receive one-eighth of the profits.

Columbus was later arrested in 1500 and supplanted from these posts. After his death, Columbus's sons, Diego and Fernando, took legal action to enforce their father's contract. Many of the smears against Columbus were initiated by the Castilian crown during these lengthy court cases, known as the pleitos colombinos. The family had some success in their first litigation, as a judgment of 1511 confirmed Diego's position as Viceroy, but reduced his powers. Diego resumed litigation in 1512, which lasted until 1536, and further disputes continued until 1790.[16]

Departure of the first voyage from the port of Palos, by Evaristo Dominguez, in the municipality of Palos de la Frontera.


On the evening of 3 August 1492, Columbus departed from Palos de la Frontera with three ships; one larger carrack, Santa María, nicknamed Gallega (the Galician), and two smaller caravels, Pinta (the Painted) and Santa Clara, nicknamed Niña after her owner Juan Niño of Moguer.[17] They were property of Juan de la Cosa and the Pinzón brothers (Martín Alonso and Vicente Yáñez), but the monarchs forced the Palos inhabitants to contribute to the expedition. Columbus first sailed to the Canary Islands, which were owned by Castile, where he restocked the provisions and made repairs. On 6 September he departed San Sebastián de la Gomera for what turned out to be a five-week voyage across the ocean.

Land was sighted at 2 a.m. on 12 October 1492, by a sailor named Rodrigo de Triana (also known as Juan Rodríguez Bermejo) aboard Pinta.[18] Columbus called the island (in what is now The Bahamas) San Salvador; the natives called it Guanahani. Exactly which island in the Bahamas this corresponds to is an unresolved topic; prime candidates are Samana Cay, Plana Cays, or San Salvador Island (so named in 1925 in the belief that it was Columbus's San Salvador). The indigenous people he encountered, the Lucayan, Taíno or Arawak, were peaceful and friendly. From the 12 October 1492 entry in his journal he wrote of them, "Many of the men I have seen have scars on their bodies, and when I made signs to them to find out how this happened, they indicated that people from other nearby islands come to San Salvador to capture them; they defend themselves the best they can. I believe that people from the mainland come here to take them as slaves. They ought to make good and skilled servants, for they repeat very quickly whatever we say to them. I think they can very easily be made Christians, for they seem to have no religion. If it pleases our Lord, I will take six of them to Your Highnesses when I depart, in order that they may learn our language."[19] He remarked that their lack of modern weaponry and even metal-forged swords or pikes was a tactical vulnerability, writing, "I could conquer the whole of them with 50 men, and govern them as I pleased."[20]

Columbus also explored the northeast coast of Cuba (landed on 28 October) and the northern coast of Hispaniola, by 5 December. Here, the Santa Maria ran aground on Christmas morning 1492 and had to be abandoned. He was received by the native cacique Guacanagari, who gave him permission to leave some of his men behind. Columbus left 39 men and founded the settlement of La Navidad in what is now present-day Haiti.[21] Before returning to Spain, Columbus also kidnapped some ten to twenty-five natives and took them back with him. Only seven or eight of the native Indians arrived in Spain alive, but they made quite an impression on Seville.[18]

Columbus headed for Spain, but another storm forced him into Lisbon. He anchored next to the King's harbor patrol ship on 4 March 1493 in Portugal. After spending more than one week in Portugal, he set sail for Spain. He crossed the bar of Saltes and entered the harbour of Palos on 15 March 1493. Word of his finding new lands rapidly spread throughout Europe.

There is increasing modern scientific evidence that this voyage also brought syphilis back from the New World. Many of the crew members who served on this voyage later joined the army of King Charles VIII in his invasion of Italy in 1495 resulting in the spreading of the disease across Europe and as many as 5 million deaths.[22][23]

Second voyage

Second voyage

Columbus left Cádiz (modern Spain), on 24 September 1493 to find new territories, with 17 ships carrying supplies, and about 1,200 men to colonize the region. On 13 October the ships left the Canary Islands as they had on the first voyage, following a more southerly course.

On 3 November 1493, Columbus sighted a rugged island that he named Dominica (Latin for Sunday); later that day, he landed at Marie-Galante, which he named Santa Maria la Galante. After sailing past Les Saintes (Los Santos, The Saints), he arrived at Guadeloupe Santa María de Guadalupe de Extremadura, after the image of the Virgin Mary venerated at the Spanish monastery of Villuercas, in Guadalupe (Spain), which he explored between 4 November and 10 November 1493.

Michele da Cuneo, Columbus’s childhood friend from Savona, sailed with Columbus during the second voyage and wrote: "In my opinion, since Genoa was Genoa, there was never born a man so well equipped and expert in the art of navigation as the said lord Admiral."[24] Columbus named the small island of "Saona ... to honor Michele da Cuneo, his friend from Savona."[25]

The exact course of his voyage through the Lesser Antilles is debated, but it seems likely that he turned north, sighting and naming several islands, including Montserrat (for Santa Maria de Montserrate, after the Blessed Virgin of the Monastery of Montserrat, which is located on the Mountain of Montserrat, in Catalonia, Spain), Antigua (after a church in Seville, Spain, called Santa Maria la Antigua, meaning "Old St. Mary's"), Redonda (for Santa Maria la Redonda, Spanish for "round", owing to the island's shape), Nevis (derived from the Spanish, Nuestra Señora de las Nieves, meaning "Our Lady of the Snows", because Columbus thought the clouds over Nevis Peak made the island resemble a snow-capped mountain), Saint Kitts (for St. Christopher, patron of sailors and travelers), Sint Eustatius (for the early Roman martyr, St. Eustachius), Saba (also for St. Christopher?), Saint Martin (San Martin), and Saint Croix (from the Spanish Santa Cruz, meaning "Holy Cross"). He also sighted the island chain of the Virgin Islands (and named them Islas de Santa Ursula y las Once Mil Virgenes, Saint Ursula and the 11,000 Virgins, a cumbersome name that was usually shortened, both on maps of the time and in common parlance, to Islas Virgenes), and he also named the islands of Virgin Gorda (the fat virgin), Tortola, and Peter Island (San Pedro).

He continued to the Greater Antilles, and landed at Puerto Rico (originally San Juan Bautista, in honor of Saint John the Baptist, a name that was later supplanted by Puerto Rico (English: Rich Port) while the capital retained the name, San Juan) on 19 November 1493. One of the first skirmishes between native Americans and Europeans since the time of the Vikings[26] took place when Columbus's men rescued two boys who had just been castrated by their captors.

On 22 November Columbus returned to Hispaniola, where he intended to visit Fuerte de la Navidad (Christmas Fort), built during his first voyage, and located on the northern coast of Haiti. Columbus found Fuerte de la Navidad in ruins, destroyed by the native Taino people. Among the ruins were the corpses of eleven of the first thirty-nine Spanish to have attempted New World colonization. Columbus then moved more than 100 kilometers eastwards, establishing a new settlement, which he called La Isabela, likewise on the northern coast of Hispaniola, in the present-day Dominican Republic. However, La Isabela proved to be a poorly chosen location, and the settlement was short-lived.

He left Hispaniola on 24 April 1494, arrived at Cuba (naming it Juana) on 30 April. He explored the southern coast of Cuba, which he believed to be a peninsula rather than an island, and several nearby islands, including the Isle of Pines (Isla de las Pinas, later known as La Evangelista, The Evangelist). He reached Jamaica on May 5. He retraced his route to Hispaniola, arriving on August 20, before he finally returned to Spain.

Third voyage

Third voyage

Location of city of Sanlúcar de Barrameda, the starting point for Columbus's third journey.

On 30 May 1498, Columbus left with six ships from Sanlúcar, Spain, for his third trip to the New World. He was accompanied by the father of Bartolomé de Las Casas.

Columbus led the fleet to the Portuguese island of Porto Santo, his wife's native land. He then sailed to Madeira and spent some time there with the Portuguese captain João Gonçalves da Camara before sailing to the Canary Islands and Cape Verde. Columbus landed on the south coast of the island of Trinidad on 31 July. From 4 August through 12 August he explored the Gulf of Paria which separates Trinidad from Venezuela. He explored the mainland of South America, including the Orinoco River. He also sailed to the islands of Chacachacare and Margarita Island and sighted and named Tobago (Bella Forma) and Grenada (Concepcion).

Columbus returned to Hispaniola on 19 August to find that many of the Spanish settlers of the new colony were discontented, having been misled by Columbus about the supposedly bountiful riches of the new world. An entry in his journal from September 1498 reads, "From here one might send, in the name of the Holy Trinity, as many slaves as could be sold..." Since Columbus supported the enslavement of the Hispaniola natives for economic reasons, he ultimately refused to baptize them, as Catholic law forbade the enslavement of Christians.[27]

He had some of his crew hanged for disobeying him. A number of returning settlers and sailors lobbied against Columbus at the Spanish court, accusing him and his brothers of gross mismanagement. On his return he was arrested for a period (see Governorship and arrest section below).

Fourth voyage

Fourth voyage

Before leaving for his fourth voyage, Columbus wrote a letter to the Governors of the Bank of St. George, Genoa, dated at Seville, April 2, 1502.[28] He wrote "Although my body is here my heart is always near you."[29]

Columbus made a fourth voyage nominally in search of the Strait of Malacca to the Indian Ocean. Accompanied by his brother Bartolomeo and his 13-year-old son Fernando, he left Cádiz, (modern Spain), on 11 May 1502, with the ships Capitana, Gallega, Vizcaína and Santiago de Palos. He sailed to Arzila on the Moroccan coast to rescue Portuguese soldiers whom he had heard were under siege by the Moors. On June 15, they landed at Carbet on the island of Martinique (Martinica). A hurricane was brewing, so he continued on, hoping to find shelter on Hispaniola. He arrived at Santo Domingo on 29 June but was denied port, and the new governor refused to listen to his storm prediction. Instead, while Columbus's ships sheltered at the mouth of the Rio Jaina, the first Spanish treasure fleet sailed into the hurricane. Columbus's ships survived with only minor damage, while twenty-nine of the thirty ships in the governor's fleet were lost to the 1 July storm. In addition to the ships, 500 lives (including that of the governor, Francisco de Bobadilla) and an immense cargo of gold were surrendered to the sea.

After a brief stop at Jamaica, Columbus sailed to Central America, arriving at Guanaja (Isla de Pinos) in the Bay Islands off the coast of Honduras on 30 July. Here Bartolomeo found native merchants and a large canoe, which was described as "long as a galley" and was filled with cargo. On 14 August he landed on the American mainland at Puerto Castilla, near Trujillo, Honduras. He spent two months exploring the coasts of Honduras, Nicaragua, and Costa Rica, before arriving in Almirante Bay, Panama on 16 October.

Columbus intimidates natives by predicting lunar eclipse

On 5 December 1502, Columbus and his crew found themselves in a storm unlike any they had ever experienced. In his journal Columbus writes,

For nine days I was as one lost, without hope of life. Eyes never beheld the sea so angry, so high, so covered with foam. The wind not only prevented our progress, but offered no opportunity to run behind any headland for shelter; hence we were forced to keep out in this bloody ocean, seething like a pot on a hot fire. Never did the sky look more terrible; for one whole day and night it blazed like a furnace, and the lightning broke with such violence that each time I wondered if it had carried off my spars and sails; the flashes came with such fury and frightfulness that we all thought that the ship would be blasted. All this time the water never ceased to fall from the sky; I do not say it rained, for it was like another deluge. The men were so worn out that they longed for death to end their dreadful suffering.[30]

In Panama, Columbus learned from the natives of gold and a strait to another ocean. After much exploration, in January 1503 he established a garrison at the mouth of the Rio Belen. On 6 April one of the ships became stranded in the river. At the same time, the garrison was attacked, and the other ships were damaged (Shipworms also damaged the ships in tropical waters.[31]). Columbus left for Hispaniola on 16 April heading north. On 10 May he sighted the Cayman Islands, naming them "Las Tortugas" after the numerous sea turtles there. His ships next sustained more damage in a storm off the coast of Cuba. Unable to travel farther, on 25 June 1503, they were beached in St. Ann's Bay, Jamaica.

For a year Columbus and his men remained stranded on Jamaica. A Spaniard, Diego Mendez, and some natives paddled a canoe to get help from Hispaniola. That island's governor, Nicolás de Ovando y Cáceres, detested Columbus and obstructed all efforts to rescue him and his men. In the meantime Columbus, in a desperate effort to induce the natives to continue provisioning him and his hungry men, successfully intimidated the natives by correctly predicting a lunar eclipse for 29 February 1504, using the Ephemeris of the German astronomer Regiomontanus.[32] Help finally arrived, no thanks to the governor, on 29 June 1504, and Columbus and his men arrived in Sanlúcar, Spain, on 7 November.

Governorship and arrest

During Columbus's stint as governor and viceroy, he had been accused of governing tyrannically. Columbus was physically and mentally exhausted; his body was wracked by arthritis and his eyes by ophthalmia. In October 1499, he sent two ships to Spain, asking the Court of Spain to appoint a royal commissioner to help him govern.

The Court appointed Francisco de Bobadilla, a member of the Order of Calatrava; however, his authority stretched far beyond what Columbus had requested. Bobadilla was given total control as governor from 1500 until his death in 1502. Arriving in Santo Domingo while Columbus was away, Bobadilla was immediately peppered with complaints about all three Columbus brothers: Christopher, Bartolomé, and Diego. Consuelo Varela, a Spanish historian, states: "Even those who loved him [Columbus] had to admit the atrocities that had taken place."[33][34]

Columbus before the Queen, imagined[35] by Emanuel Gottlieb Leutze, 1843

As a result of these testimonies and without being allowed a word in his own defense, Columbus, upon his return, had manacles placed on his arms and chains on his feet and was cast into prison to await return to Spain. He was 53 years old.

On 1 October 1500, Columbus and his two brothers, likewise in chains, were sent back to Spain. Once in Cádiz, a grieving Columbus wrote to a friend at court:

It is now seventeen years since I came to serve these princes with the Enterprise of the Indies. They made me pass eight of them in discussion, and at the end rejected it as a thing of jest. Nevertheless I persisted therein... Over there I have placed under their sovereignty more land than there is in Africa and Europe, and more than 1,700 islands... In seven years I, by the divine will, made that conquest. At a time when I was entitled to expect rewards and retirement, I was incontinently arrested and sent home loaded with chains... The accusation was brought out of malice on the basis of charges made by civilians who had revolted and wished to take possession on the land.... I beg your graces, with the zeal of faithful Christians in whom their Highnesses have confidence, to read all my papers, and to consider how I, who came from so far to serve these princes... now at the end of my days have been despoiled of my honor and my property without cause, wherein is neither justice nor mercy.[36]

According to testimony of 23 witnesses during his trial, Columbus regularly used barbaric acts of torture to govern Hispaniola.[27]

Columbus and his brothers lingered in jail for six weeks before busy King Ferdinand ordered their release. Not long after, the king and queen summoned the Columbus brothers to the Alhambra palace in Granada. There the royal couple heard the brothers' pleas; restored their freedom and wealth; and, after much persuasion, agreed to fund Columbus's fourth voyage. But the door was firmly shut on Columbus's role as governor. Henceforth Nicolás de Ovando y Cáceres was to be the new governor of the West Indies.

In 1473 Columbus began his apprenticeship as business agent for the important Centurione, Di Negro and Spinola families of Genoa. Later he allegedly made a trip to Chios, a Genoese colony in the Aegean Sea. In May 1476, he took part in an armed convoy sent by Genoa to carry a valuable cargo to northern Europe. He docked in Bristol, England; Galway, Ireland and was possibly in Iceland in 1477. In 1479 Columbus reached his brother Bartolomeo in Lisbon, keeping on trading for the Centurione family. He married Filipa Moniz Perestrello, daughter of the Porto Santo governor, the Portuguese nobleman of Genoese origin Bartolomeu Perestrello. In 1479 or 1480, his son Diego was born. Some records report that Felipa died in 1485. It is also speculated that Columbus may have simply left his first wife. In either case Columbus found a mistress in Spain in 1487, a 20-year-old orphan named Beatriz Enriquez de Arana.[6]
Navigation plans

Voyages of Christopher Columbus

"Columbus map", drawn ca. 1490 in Lisbon workshop of Bartolomeo and Christopher Columbus[7]

Columbus's geographical concepts

Europe had long enjoyed a safe land passage to China and India— sources of valued goods such as silk, spices, and opiates— under the hegemony of the Mongol Empire (the Pax Mongolica, or Mongol peace). With the Fall of Constantinople to the Ottoman Turks in 1453, the land route to Asia became more difficult. In response to this the Columbus brothers had, by the 1480s, developed a plan to travel to the Indies, then construed roughly as all of south and east Asia, by sailing directly west across the "Ocean Sea," i.e., the Atlantic.

Washington Irving's 1828 biography of Columbus popularized the idea that Columbus had difficulty obtaining support for his plan because Europeans thought the Earth was flat.[8] In fact, the primitive maritime navigation of the time relied on the stars and the curvature of the spherical Earth. The knowledge that the Earth was spherical was widespread, and the means of calculating its diameter using an astrolabe was known to both scholars and navigators.[9] A spherical Earth had been the general opinion of Ancient Greek science, and this view continued through the Middle Ages (for example, Bede mentions it in The Reckoning of Time). In fact Eratosthenes had measured the diameter of the Earth with good precision in the second century BC.[10] Where Columbus did differ from the generally accepted view of his time is his (incorrect) arguments that assumed a significantly smaller diameter for the Earth, claiming that Asia could be easily reached by sailing west across the Atlantic. Most scholars accepted Ptolemy's correct assessment that the terrestrial landmass (for Europeans of the time, comprising Eurasia and Africa) occupied 180 degrees of the terrestrial sphere, and dismissed Columbus's claim that the Earth was much smaller, and that Asia was only a few thousand nautical miles to the west of Europe. Columbus's error was put down to his lack of experience in navigation at sea.[11]

Columbus believed the (incorrect) calculations of Marinus of Tyre, putting the landmass at 225 degrees, leaving only 135 degrees of water. Moreover, Columbus believed that one degree represented a shorter distance on the Earth's surface than was actually the case. Finally, he read maps as if the distances were calculated in Italian miles (1,238 meters). Accepting the length of a degree to be 56⅔ miles, from the writings of Alfraganus, he therefore calculated the circumference of the Earth as 25,255 kilometers at most, and the distance from the Canary Islands to Japan as 3,000 Italian miles (3,700 km, or 2,300 statute miles). Columbus did not realize Alfraganus used the much longer Arabic mile (about 1,830 m).

Columbus's notes in Latin edition of The Travels of Marco Polo

The true circumference of the Earth is about 40,000 km (25,000 mi), a figure established by Eratosthenes in the second century BC,[10] and the distance from the Canary Islands to Japan 19,600 km (12,200 mi). No ship that was readily available in the 15th century could carry enough food and fresh water for such a journey. Most European sailors and navigators concluded, probably correctly, that sailors undertaking a westward voyage from Europe to Asia non-stop would die of thirst or starvation long before reaching their destination. Catholic Monarchs, however, having completed an expensive war in the Iberian Peninsula, were desperate for a competitive edge over other European countries in trade with the East Indies. Columbus promised such an advantage.

While Columbus's calculations underestimated the circumference of the Earth and the distance from the Canary Islands to Japan by the standards of his peers as well as in fact, Europeans generally assumed that the aquatic expanse between Europe and Asia was uninterrupted.[citation needed]

There was a further element of key importance in the plans of Columbus, a closely held fact discovered, or otherwise learned, by Columbus: the trade winds. A brisk wind from the east, commonly called an "easterly", propelled Santa María, La Niña, and La Pinta for five weeks from the Canaries. To return to Spain eastward against this prevailing wind would have required several months of an arduous sailing technique, called beating, during which food and drinkable water would have been utterly exhausted. Columbus returned home by following prevailing winds northeastward from the southern zone of the North Atlantic to the middle latitudes of the North Atlantic, where prevailing winds are eastward (westerly) to the coastlines of Western Europe, where the winds curve southward towards the Iberian Peninsula.[12] In fact, Columbus was wrong about degrees of longitude to be traversed and wrong about distance per degree, but he was right about a more vital fact: how to use the North Atlantic's great circular wind pattern, clockwise in direction, to get home.[
Funding campaign

In 1485, Columbus presented his plans to John II, King of Portugal. He proposed the king equip three sturdy ships and grant Columbus one year's time to sail out into the Atlantic, search for a western route to the Orient, and return. Columbus also requested he be made "Great Admiral of the Ocean", appointed governor of any and all lands he discovered, and given one-tenth of all revenue from those lands. The king submitted the proposal to his experts, who rejected it. It was their considered opinion that Columbus's estimation of a travel distance of 2,400 miles (3,860 km) was, in fact, far too short.[11]

Arms of Columbus

In 1488 Columbus appealed to the court of Portugal once again, and once again John invited him to an audience. It also proved unsuccessful, in part because not long afterwards Bartholomeu Dias returned to Portugal following a successful rounding of the southern tip of Africa. With an eastern sea route now under its control, Portugal was no longer interested in trailblazing a western route to Asia.

Columbus travelled from Portugal to both Genoa and Venice, but he received encouragement from neither. Previously he had his brother sound out Henry VII of England, to see if the English monarch might not be more amenable to Columbus's proposal. After much carefully considered hesitation Henry's invitation came, too late. Columbus had already committed himself to Spain.

Columbus and Queen Isabella. Detail of the Columbus monument in Madrid (1885).

He had sought an audience from the monarchs Ferdinand II of Aragon and Isabella I of Castile, who had united many kingdoms in the Iberian Peninsula by marrying, and were ruling together. On 1 May 1486, permission having been granted, Columbus presented his plans to Queen Isabella, who, in turn, referred it to a committee. After the passing of much time, these savants of Spain, like their counterparts in Portugal, reported back that Columbus had judged the distance to Asia much too short. They pronounced the idea impractical, and advised their Royal Highnesses to pass on the proposed venture.

However, to keep Columbus from taking his ideas elsewhere, and perhaps to keep their options open, the Catholic Monarchs gave him an annual allowance of 12,000 maravedis and in 1489 furnished him with a letter ordering all cities and towns under their domain to provide him food and lodging at no cost.[15]

After continually lobbying at the Spanish court and two years of negotiations, he finally had success in 1492. Ferdinand and Isabella had just conquered Granada, the last Muslim stronghold on the Iberian peninsula, and they received Columbus in Córdoba, in the Alcázar castle. Isabella turned Columbus down on the advice of her confessor, and he was leaving town by mule in despair, when Ferdinand intervened. Isabella then sent a royal guard to fetch him and Ferdinand later claimed credit for being "the principal cause why those islands were discovered".

About half of the financing was to come from private Italian investors, whom Columbus had already lined up. Financially broke after the Granada campaign, the monarchs left it to the royal treasurer to shift funds among various royal accounts on behalf of the enterprise. Columbus was to be made "Admiral of the Seas" and would receive a portion of all profits. The terms were unusually generous, but as his son later wrote, the monarchs did not really expect him to return.

According to the contract that Columbus made with King Ferdinand and Queen Isabella, if Columbus discovered any new islands or mainland, he would receive many high rewards. In terms of power, he would be given the rank of Admiral of the Ocean Sea and appointed Viceroy and Governor of all the new lands. He had the right to nominate three persons, from whom the sovereigns would choose one, for any office in the new lands. He would be entitled to 10% of all the revenues from the new lands in perpetuity; this part was denied to him in the contract, although it was one of his demands. Additionally, he would also have the option of buying one-eighth interest in any commercial venture with the new lands and receive one-eighth of the profits.

Columbus was later arrested in 1500 and supplanted from these posts. After his death, Columbus's sons, Diego and Fernando, took legal action to enforce their father's contract. Many of the smears against Columbus were initiated by the Castilian crown during these lengthy court cases, known as the pleitos colombinos. The family had some success in their first litigation, as a judgment of 1511 confirmed Diego's position as Viceroy, but reduced his powers. Diego resumed litigation in 1512, which lasted until 1536, and further disputes continued until 1790.

Governorship and arrest

During Columbus's stint as governor and viceroy, he had been accused of governing tyrannically. Columbus was physically and mentally exhausted; his body was wracked by arthritis and his eyes by ophthalmia. In October 1499, he sent two ships to Spain, asking the Court of Spain to appoint a royal commissioner to help him govern.

The Court appointed Francisco de Bobadilla, a member of the Order of Calatrava; however, his authority stretched far beyond what Columbus had requested. Bobadilla was given total control as governor from 1500 until his death in 1502. Arriving in Santo Domingo while Columbus was away, Bobadilla was immediately peppered with complaints about all three Columbus brothers: Christopher, Bartolomé, and Diego. Consuelo Varela, a Spanish historian, states: "Even those who loved him [Columbus] had to admit the atrocities that had taken place."[33][34]

Columbus before the Queen, imagined[35] by Emanuel Gottlieb Leutze, 1843

As a result of these testimonies and without being allowed a word in his own defense, Columbus, upon his return, had manacles placed on his arms and chains on his feet and was cast into prison to await return to Spain. He was 53 years old.

On 1 October 1500, Columbus and his two brothers, likewise in chains, were sent back to Spain. Once in Cádiz, a grieving Columbus wrote to a friend at court:

On 20 May 1506, at about age 55, Columbus died in Valladolid, fairly wealthy from the gold his men had accumulated in Hispaniola. At his death, he was still convinced that his journeys had been along the east coast of Asia. According to a study, published in February 2007, by Antonio Rodriguez Cuartero, Department of Internal Medicine of the University of Granada, he died of a heart attack caused by Reiter's Syndrome (also called reactive arthritis). According to his personal diaries and notes by contemporaries, the symptoms of this illness (burning pain during urination, pain and swelling of the knees, and conjunctivitis) were clearly evident in his last three years.[37]

Columbus's remains were first interred at Valladolid, then at the monastery of La Cartuja in Seville (southern Spain) by the will of his son Diego, who had been governor of Hispaniola. In 1542 the remains were transferred to Santo Domingo, in eastern Hispaniola. In 1795 the French took over Hispaniola, and the remains were moved to Havana, Cuba. After Cuba became independent following the Spanish-American War in 1898, the remains were moved back to Spain, to the Cathedral of Seville,[38] where they were placed on an elaborate catafalque.

However, a lead box bearing an inscription identifying "Don Christopher Columbus" and containing bone fragments and a bullet was discovered at Santo Domingo in 1877.

To lay to rest claims that the wrong relics had been moved to Havana and that Columbus's remains had been left buried in the cathedral at Santo Domingo, DNA samples were taken in June 2003 (History Today August 2003). The results are not conclusive. Initial observations suggested that the bones did not appear to belong to somebody with the physique or age at death associated with Columbus.[39] DNA extraction proved difficult; only a few limited fragments of mitochondrial DNA could be isolated. However, such as they are, these do appear to match corresponding DNA from Columbus's brother, giving support to the idea that the two had the same mother and that the body therefore may be that of Columbus.[40][41] The authorities in Santo Domingo have not allowed the remains there to be exhumed, so it is unknown if any of those remains could be from Columbus's body. The location of the Dominican remains is in "the Colombus Lighthouse" or Faro a Colón which is in Santo Domingo, Dominican Republic.

Legacy

Columbus Lighthouse (Faro a Colón), Santo Domingo

Although among non-Native Americans Christopher Columbus is traditionally considered the discoverer of America, Columbus was preceded by the various cultures and civilizations of the indigenous peoples of the Americas, as well as the Western world's Vikings at L'Anse aux Meadows. He is regarded more accurately as the person who brought the Americas into the forefront of Western attention. "Columbus's claim to fame isn't that he got there first," explains historian Martin Dugard, "it's that he stayed."[42] The popular idea that he was first person to envision a rounded earth is false. The rounded shape of the earth has already been known in ancient times. Jeffrey Burton Russell states that the modern view that people of the Middle Ages believed that the Earth was flat is said to have entered the popular imagination in the 19th century, thanks largely to the publication of Washington Irving's fantasy The Life and Voyages of Christopher Columbus in 1828.[43] By Columbus's time, educated men were in agreement as to its spherical shape, even if many people believed otherwise. More contentious was the size of the earth, and whether it was possible in practical terms to cross such a vast body of water.

Replicas of Niña, Pinta and Santa Maria sailed from Spain to the Chicago Columbian Exposition.

Amerigo Vespucci's travel journals, published 1502-4, convinced Martin Waldseemüller that the discovered place was not India, as Columbus always believed, but a new continent, and in 1507, a year after Columbus's death, Waldseemüller published a world map calling the new continent America from Vespucci's Latinized name "Americus".

Historically the British had downplayed Columbus and emphasized the role of the Venetian John Cabot as a pioneer explorer; but for the emerging United States, Cabot made a poor national hero. Veneration of Columbus in America dates back to colonial times. The name Columbia for "America" first appeared in a 1738 weekly publication of the debates of the British Parliament.[44] The use of Columbus as a founding figure of New World nations and the use of the word 'Columbia', or simply the name 'Columbus', spread rapidly after the American Revolution. In 1812, the name 'Columbus' was given to the newly founded capitol of Ohio. During the last two decades of the 18th century the name "Columbia" was given to the federal capital District of Columbia, South Carolina's new capital city Columbia, the Columbia River, and numerous other places. Outside the United States the name was used in 1819 for the Gran Colombia, a precursor of the modern Republic of Colombia. The main plaza in Mayagüez, Puerto Rico is called Plaza Colón in honor of the Admiral.[45][46]

A candidate for sainthood in the Catholic Church in 1866, Celebration of Columbus's legacy perhaps reached a zenith in 1892 when the 400th anniversary of his first arrival in the Americas occurred. Monuments to Columbus like the Columbian Exposition in Chicago were erected throughout the United States and Latin America extolling him. Numerous cities, towns, counties, and streets have been named after him, including the capital cities of two U.S. states, Ohio and South Carolina.

In 1909, descendants of Columbus undertook to dismantle the Columbus family chapel in Spain and move it to a site near State College, Pennsylvania, where it may now be visited by the public. At the museum associated with the chapel, there are a number of Columbus relics worthy of note, including the armchair which the "Admiral of the Ocean Sea" used at his chart table.

More recent views of Columbus, particularly those of Native Americans, have tended to be much more critical.[47][48][49] This is because the native Taino of Hispaniola, where Columbus began a rudimentary tribute system for gold and cotton, disappeared so rapidly after contact with the Spanish, due to overwork and especially, after 1519, when the first pandemic struck Hispaniola,[50] due to European diseases. The native Taino people of the island were systematically enslaved via the encomienda system. The pre-Columbian population is estimated to have been perhaps 250,000-300,000. According to the historian Gonzalo Fernandez de Oviedo y Valdes by 1548, 56 years after Columbus landed, less than five hundred Taino were left on the island.[51] In another hundred years, perhaps only a handful remained. However, some analyses of the question of Columbus's legacy for Native Americans do not clearly distinguish between the actions of Columbus himself, who died well before the first pandemic to hit Hispaniola or the height of the encomienda system, and those of later European governors and colonists on Hispaniola.
Маяк Колумба

May. 14th, 2009 04:47 pm Маяк Колумба 

Идею о создании в Санто-Доминго маяка – памятника великому мореплавателю на месте маяка, построенного европейцами в 1496 году, подал местный писатель и историк дон Антонио дел Монте и Тэхада (Antonio del Monte y Tejada). В 1852 году он выразил эту мысль в своей книге «История Санто-Доминго».

А чуть позже нашелся и ящик с предполагаемыми останками Колумба, которые были определены в мавзолей внутри кафедрального собора и украшены бронзовой статуей, которая сейчас стоит в центре площади Колумба, соседствующей с собором. 

Вопрос о строительстве маяка подняли только во время Международной конференции в Чили в 1923 году. Была принята резолюция о том, что все страны Нового Света должны принять участие в проекте. Решение единодушно одобрили, но перечислять деньги, смогли лишь к 1950 году и только 8 стран внесли свою лепту, общей сложностью около 15 тысяч долларов. Хотя смею заметить, на стены маяка нанесены названия более 8 стран.

В международном конкурсе проектов монумента приняли участие 455 зодчих из 48 стран мира. Первую премию получил молодой британский архитектор Joseph Lea Gleave.

Его проект представлял собой монументальную железобетонную конструкцию в форме лежащего на земле католического креста, прообразом которого послужил деревянный крест, установленный Колумбом на месте, где европейцы впервые ступили на новую землю. Длина монумента составляет 680 футов (с востока на запад). «Поперечная балка креста» – 195 футов (ок. 210 и 60м. соответственно). 

Уникальная система из 150 прожекторов (центральный – мощностью 70 киловатт) «рисует» в небе над Санто-Доминго огромный крест, который виден даже в Пуэрто Рико. Впрочем, не так уж часто доминиканцы и туристы могут созерцать эту иллюминацию, потому как она во мгновение ока съедает всю электроэнергию страны. 

Строительство Маяка Колумба длилось более 40 лет – считая от момента, когда, так и не дождавшись достаточного количества финансовых средств от стран-партнеров, правительство Доминиканской Республики приняло решение о начале работ. Был заложен фундамент, но из-за нестабильной политической ситуации (в истории Доминиканской Республики это период правления диктатора Трухильо) проект был заморожен до 1966г. 

Торжественное открытие комплекса состоялось 16 октября 1992 году. На его открытие явился сам Папа Римский, что бы освятить маяк. Его «папамобиль» теперь красуется рядышком с маяком. 

На самом деле, зрелище жуткое. Серая махина с непонятной архитектурой. Жаль, что включают маяк редко. Ну, против экономики страны не попрешь.

Маяк Колумба – это не только мавзолей. В настоящее время в здании размещены более 60 музейных экспозиций, так или иначе связанных с историческими открытиями.

«Санта-Мария»

Древняя Эспаньола

Х. Колумб. Его портретов, написанных при жизни, нет. Есть только написанные со слов очевидцев.

В том числе туда были перенесены останки, найденные в 1877 году при ремонте кафедрального собора в Санто-Доминго.

Колумб умер 20 мая 1506 года.

Он завещал похоронить его на острове Эспаньола, но на момент смерти Колумба (1506г.) в Санто-Доминго не было подходящего собора. А может быть тяжело больной Колумб так и не смог добиться восстановления дарованных ему прав и привилегий, и все деньги истратил на товарищей по путешествиям, поэтому был … похоронен в монастыре Святого Франциска в провинции Кастилья ла Вьеха в Испании. Через 3 года останки мореплавателя извлекли из могилы и перезахоронили в Севилье, в монастыре картезианцев.

В 1540 году император Карл V решил исполнить предсмертное желание, и останки Колумба в отвезли на остров Эспаньола и похоронили в Санто-Доминго. 

Или лучше звучит так? 

В 1540 году в Санто-Доминго возвели кафедральный собор (первый в Новом Свете), и вдова сына Колумба – донна Мария де Толедо – вспомнила о завещании свекра. 

Так началось пятое путешествие великого открывателя. Саркофаг перевезли в Санто Доминго, и он спокойно пролежал там до тех пор, пока Испания не начала терять свои заокеанские владения. Война с Францией лишила Испанию Эспаньолы (Базельский договор 1795г.). Останки Колумба оперативно переправили на Кубу в Кафедральный собор Гаваны, но Остров Свободы в 1898г. получил независимость. И прах мореплавателя снова вернули в Санто-Доминго, а затем — в Севилью. 

Однако в 1877 году на Эспаньоле (тогда уже Гаити) в перерыве между революциями, провозглашениями независимости и прочими историческими событиями решили отремонтировать кафедральный собор в Санто-Доминго. Надо полагать, разгребая строительный мусор, один из рабочих обнаружил за алтарем странный ящик с надписью «Прославленный и значительный человек, дон Кристобал Колон (Cristobal Colon)»... 

После этого между Севильей и Санто-Доминго возник спор за право считаться местом, где покоится великий мореплаватель. Испанцы уверены, что последним пристанищем Колумба стал кафедральный собор в Севилье. Доминиканцы считают, что на Кубу, а потом в Севилью то ли случайно, то ли по какой-то другой причине уехали останки сына Колумба – Диего – или вообще непонятно кого. Кубинцы говорят, что прах Колумба так и остался на Кубе, а генуэзцы не сомневаются, что их великий соотечественник покоится в родной земле.

В 2003 году исследованием этого вопроса занялась группа генетиков и антропологов во главе с профессором судебной медицины Гранадского университета и Академии ФБР в Квантико Хосе Антонио Лоренте. Анализ предполагаемых останков Колумба, эксгумированных в Севилье, показал, однако, что они принадлежат довольно хрупкому 45-летнему мужчине, тогда как Христофор Колумб, напротив, был весьма крепкого сложения, а скончался в возрасте от 55 до 60 лет.

Теперь очередь за исследованием других останков, которые были эксгумированы в октябре 2003 года у основания маяка-памятника Колумбу в Санто-Доминго. При этом нельзя исключить, что останки Христофора Колумба вообще были утеряны в ходе многочисленных переездов. 
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